
Bestyrelsesmøde Tandslet Friskole 
Møde dato:  04‐06‐2018 

Tilstede: Brian, Mari, Hanne, Mette, Malene, Rasmus, Dorthe, Gitte og Lisbeth. 

Afbud: Claus 

Referent: Mari O. Ringereide. 

 

Punkt  Vedrørende  Referat 

1.  Vi starter med en sang   

2.  Valg af mødeleder  Dorthe 

3.  Referat fra sidste møde 
underskrives i pausen 

 

4.  Pædagogisk kvarter   

4.1  Forældresamarbejde  Gennemgang af Trivselshjulet. 

4.2  Næste mødes emne  Vi vælger at ikke holde pædagogisk kvarter på næste møde. 

5.  Nyt fra skoleleder  3 af 4 har stemt for overenskomsten.  
Næste år skal vi til at lave i stand til førskolebørn. Vi skal se 
hvordan vi ordner det med det personale og det pædagogiske. Og 
det gør vi fra 1.marts 2019. 
Vi er i fuld gang med at få fjernet rammer, bord og rør fra 
klasseværelserne og lærerværelse. 
Rengøring der er nogen der ikke kommer og deltager til 
rengøringslørdag. Vi bliver nødt til at finde nogen til at fylde 
vagtlisten.  
Vi har oplevet at vi har mistet nogle elever. Og der bliver noget 
udskiftning i elevgruppen. Vi er nødt til at finde en løsning på at 
fylde hullerne. Og vi bliver nødt til at forholde os til 
konsekvenserne af dette. Det bliver afholdt et møde i 
økonomiudvalget (Mette, Hanne, Pia og Rasmus). Bestyrelsen 
giver bemyndigelse til Økonomiudvalget, så længe vi bliver holdt 
orienteret. 

6.  Nyt fra formanden   

6.1   Udspil til inkludering af nye 
forældre 

Der har været afholdt et møde i en arbejdsgruppe. Der blev der 
diskuteret nogle tiltag for at inkluderer nye forældre. Der kom 
mange gode ideer frem på generalforsamlingen, og tog tag i nogle 
af dem.  
I forhold til rengøring bliver der lavet nogle tiltag med sjakbajser, 
afmærkning i håndbogen.  
Bestyrelsen ønsker at holde et opstartsmøde med de forældre  
hvor børnene starter i en anden klasse end 0. klasse, der et 
medlem af bestyrelsen informerer og følger op på de 
informationer der er givet. Og at dette gerne skal afholdes 
indenfor de første 14 dage.  
Bestyrelsen ønsker at få gang i nogle forældredrevne aktiviteter på 
skolen og på sigt lave et årshjul for sociale arrangementer.  
 



6.1.1  Gennemgang af folder til nye 
elever.  

Vi retter til og opdaterer med aktuel information.  
 

6.2  Status på kulturnatten  T‐shirts: Vi har fundet en grøn Nike, og arbejder på at finde flere 
sponsorater.  
Vagtliste på pladsen. Bestyrelsen skal hvis muligt mødes til 
opsætning af telt ved slotskajen omkring middag. 
Vi fortsætter med de aktiviteter vi har, og udvider måske med 
nogle nye. 

6.3  Ajourfør beskrivelsen af 
arbejdsgrupperne 

Vi nedsætter en gruppe til at gennemgå beskrivelserne af 
arbejdsgrupperne. Lisbeth og Mari tager den.  

6.3.1  Kort gennemgang af antal 
forældre i de enkelte grupper  

Hvilke grupper kommer vi til at mangle forældre i? 
Ved start af nyt skoleår afholdes der i hver enkelt gruppe et 
opstartsmøde der grupperne kan mødes og fordele opgaverne i 
året der kommer. Mette og Lisbeth mødes og arbejder videre med 
dette. 

6.3.2  Revurdering af 
zoneopdelingen til rengøring 

Malene og Mari kigger på dette. Og nye zoner ligger klar ved 
opstart af nyt skoleår. 

6.4  Bestyrelseskursus den 30.08. 
kl 17‐19 

Mette forwarder invitationen. Tilmeldingsfrist er 23.august. 

6.5  Information om 
Landsbygruppens ønske om 
etablering af medborgerhus i 
Tandslet 

Vi ønsker at der bliver bedre til at afstemme aktivitetskalendere. 
Når der bliver afholdt foredrag synes vi det bør afholdes på skolen. 
Og vi ønsker at foreningerne ikke skal gå hinanden i bederne med 
de aktiviteter og indtægter foreningerne har, så som Lotto og 
Loppemarked.  

6.6  Reklame for Tandslet 
(Landsbygruppen) 

Om de laver en infovideo om Tandslet, ønsker vi så at deltage?  
Vi ønsker at deltage, men vil gerne have en konkretisering af 
planerne.  
Og vi vil gerne kende til planen for budget og finansiering.  

7.  Nyt fra kasserer  Hanne og Pia er ved at være igennem med makulering. 
Der afholdes et møde med kommunen om en lejeaftale af 
Lokalhistorisk forening. 

8.  Opgaveliste (Brian)  Vi er ajour med opgavefordelingen og opgavelisten. 

9.  Nyt fra 
medarbejderrepræsentanten 

Vi har afholdt lejrskole, og det er gået rigtig godt. 
Og indskolingen fik en ekstra oplevelse på vej hjem fra Odense Zoo 
da der blev afholdt en redningsøvelse med helikopter på færgen 
hjem. 
Alternativ idrætsdag har været en kanon dag med Midtals friskole 
der temaet var Jorden Rundt. 
Lærerne har lavet en trivselsundersøgelse. Og denne bliver taget 
op på næste møde. 
06.06. er det besøgsdag i nye klasser 
07.06. og 11.06. får skolen besøg af de kommende nye 0.klasses 
børn 
15.06. er det trivselsdag der skolen får besøg udefra. 
20.06. har 0.klasse udflugt til Gråsten slot og skov. 
28.06. er der sommerfest og dimission. 
9.klasse er kommet i gang med eksamener. 
Der har blevet afholdt skole‐hjem samtaler. 

10.  EVT.  Foredrag for forældre Lea Korsgård vil gerne komme og holde 



foredrag om opmærksomhed og dannelse. Vi vil afholde det den 
17.Januar. Både for forældre og børnene. Prisen er 10tusinde plus 
rejse og kost.  
Malene har ringet til de sidste der mangler en opgave, og det er 
kommet på plads. 
 
Claus har haft kontakt angående pileanlægget i friskoven, da det 
mangler noget færdiggørelse. 
 
Mette har mødtes med lederen for Midtals friskole for at få gang i 
noget samarbejde. Mette og lederen for Midtals Friskole vil starte 
op med at afholde møder, og danne netværk for lederne af 
bestyrelserne på friskolerne på Als. 
 
Mette sender ud invitation til grillaften med Lærerne efter 
pædagogisk dag torsdag 9.august. 

11.  Kage til næste gang.  Mette. 

 


